

## ZÁPIS ZASEDÁNÍ PÁTÉ OTEVŘENÉ SCHŮZE VÝBORU (20. 3. 2023)

Čas zahájení schůze: 18:34.

Přítomni: Anna Kolářová, Marek Panocha, Vojtěch Šimák, Daniel Šťastný, Klára Nováková, Martin Wolf; online přes MS Teams přítomny Lucie Dvořáková a Karolína Padělková.

Zápis provedl Martin Wolf.

Program schůze:

- Úvod
- Představení nadcházejících akcí
- Finance
- Různé
- Závěr

### 1. Úvod

- Paní předsedkyně Lucie Dvořáková zahájila zasedání výboru a představila jednotlivé body programu schůze. Program byl schválen výborem poměrem hlasů 5-0-0.

### 2. Představení nadcházejících akcí

- Předsedkyně otevřela tento bod a jala se představovat nadcházející akce Spolku; v průběhu představování se zapojovali do diskuze jednotliví členové:
  - o 21.3. - Představení práce Úřad karlštejských purkrabích (1500-1625) Štěpána Rybáka – organizátor akce a člen výboru Daniel Šťastný se zeptal, jak to bude s nahráváním – pořídí se zvukový záznam.
  - o 22. 3. – Spolkohospoda ve Večerní kavárně Souterrain.
  - o 27. 3. – Filmový klub se spolkem FFénix – promítání filmu Harakiri – Daniel Šťastný se se domluvil s Vojtěchem Šimákem, členem DK, že ten vytiskne po připomenutí k akci plakáty; úvodní slova budou dvě, oba přednášející zajištění přes FFénix.
  - o 28. 3. – protest Hodina pravdy, řešit se bude v bodu Různé.
  - o 29. 3. – představení knihy Metla našeho venkova – o organizaci se postará Lucie Dvořáková a člen Spolku Miroslav Vašík.
  - o 1. 4. – exkurze s brněnským spolkem do Žďáru nad Sázavou – ke komentáři vyzvala paní předsedkyně oba organizátory, Daniela Šťastného a Kláru Novákovou; ti informovali, že během dnešního dne byl zveřejněn program, vyjede se z Prahy po 8. hodině, v 10:30 by měla být výprava ve Žďáru; Brněnský spolek tam bude dřív, počká na nás, po vzájemném setkání proběhne společný přesun k zámku, kde je zajištěna komentovaná prohlídka; z hlediska návratu zpět se předpokládá, že nějací účastníci mohou zůstat déle, nicméně je třeba dohlédnout na jeden organizovaný společný spoj; Anna Kolářová zmínila, že by výběr spoje a nákup lístků provedla direktivně; pan místopředseda a pokladník Spolku Marek Panocha to podpořil, připomněl ale, že u ČD jsou jízdenky přenositelné; také oznámil, že o finanční stránku věci se postará on, popř. zkušený Miroslav Vašík, aby byla případně náhrada; bude se to řešit po uzavření přihlašovacích dotazníků; platební údaje za dopravu účastníkům přijdou v mailu.
  - o 4. 4. - exkurze - Uměleckoprůmyslové muzeum s Martinem Pijákem – přesunuta z 28. 3. kvůli Hodině pravdy; zatím se přihlásilo 7 lidí; za výbor se nabídl zúčastnit Marek Panocha, pokud by nemohl, organizátor v záloze bude člen Spolku Miloš Hruza.

- o 17. 4. – filmový klub, promítání filmu Noc na Karlštejně; úvodní slovo si vezme Klára Nováková, představila výboru v hrubých obrysech, o čem bude mluvit; zatím nepanuje shoda, zda promítání proběhne opět v 18:00, nebo až v 19:00; počkáme na účast na březnovém filmovém klubu.
- o 20. 4. – exkurze do VHÚ s Michalem Cápem – zmíněna možnost i na tuto exkurzi vytvořit formulář, ačkoliv půjde o menší akci než Žďár nebo Karlovy Vary.
- Nyní předsedkyně za souzvuku pana místopředsedy přistoupila k představování nerozplánovaných akcí
  - o Lucie Dvořáková zmínila, že FFabule nabídl spolek Praxis spoluorganizaci debaty o totalitarismu; následovala debata, téma se jí zdá být příliš volné, bude probíhat diskuze o zúžení; Marek Panocha prohlásil, že by náš a jejich spolek měl dojít k dohodě a společné formulaci - odloženo pro další debatu s Praxis
  - o Anna Kolářová po výzvě předsedkyně navrhla uspořádat představování knihy 13 objektů z (ne)šťastného muzea od Čeňka Pýchy; Anna Kolářová ale sdělila, že ji o představení ještě před kauzou kolem ÚSTR požádal Bohumil Melichar; sama by se ujala moderování, s výborem se chce domluvit na hostech, podle nichž by se odvíjel termín akce; mezi možné hosty uvedla například B. Melichara, jako prvního by oslovila Michala Stehlíka, pak další, mezi nimiž zmiňovala Pavla Karouse nebo Milenu Bartlovou; hosté totiž budou tři a jeden by podle Anny Kolářové měl být kunsthistorik; ještě navrhla kunsthistorika Marcela Fišera z Chebu; výbor obecně nápad přijal kladně, paní předsedkyně zmínila, ať je potenciálním mimopražským hostům nabídnuto proplacení dopravy ze strany Spolku; Marek Panocha komentuje výběr hostů, kvůli aktuální kauze je třeba trochu diplomatického přístupu; mezi dalšími padla jména Víta Schmarce, Adama Gebriana nebo Marty Harasimowicz; jako termín navržen Anně 13. 4., popř. 10. nebo 11. 4.; k výboru hostů osloví Lucie Dvořáková naši kolegyni Nikolu Novotnou, která má kontakty na lidi v ÚSTR; tajemník Martin Wolf připomněl, ať se při výběru termínu nezapomene na blížící se termín Velikonoc, Karolína Padělková (již konečně začal fungovat mikrofon) rovněž připomněla sportovní dny (děkanský a rektorský); prozatím tedy dohoda na 10.-13. 4.
  - o Po vyčerpání bodu předsedkyně bod uzavřela

### 3. Finance

- Předsedkyně otevřela bod Finance a předala slovo panu pokladníkovi Marku Panochovi; ten začal svůj proslov tím, že se konečně dořešily finance za poslední opozdilce z Karlových Varů a tato exkurze je tak už i po finanční stránce uzavřena.
- Dále zmínil, že by se Spolek měl dále podílet na charitě; každý člen výboru by mohl vybrat jednu charitu, k níž by napsal osobní okénko na sociální síť.
- Třetím tématem v projevu Marka Panochy byla inventarizace spolkové skříně; bude při ní třeba uvádět hodnotu majetku, dříve se to nedělalo; vyrozumění o dani musí být podepsáno předsedkyní spolku a odesláno na městský soud; protože to nikdo z výboru nevěděl, předsedkyně to navrhla zapsat do manuálu pro příští výbor, aby tato procedura nezapadla; zmíněno, že by bylo záhodno obecně i sepsat manuály pro všechny funkce apod., přičemž manuál pro funkci předsedy sestavuje předsedkyně průběžně a nabízí, že by mohl být rozšířen v obecný manuál
- Závěrem se pan místopředseda svěřil, že už má vyhlédnutý pro FFabulu nový mikrofon; paní předsedkyně dodala, že se již déle uvažuje o koupi nového spolkového fotoaparátu; žádný výdaj však zatím nebyl schválen. Bod Finance byl poté uzavřen.

#### 4. Různé

- V bodě Různé jako první zmíněna Žádost Cyrila Mrázka, zda bychom nesehnali do poroty soutěže Pište dějiny nějakého historika; k tomu se již dříve nabídl člen DK Vjačeslav Glazov, nezávazně Marek Panocha.
- Výbor se jednohlasně usnesl, že alespoň zatím vyjádření výboru ke kauze kolem ÚSTR nebudeme zasílat i do Senátu PČR, jak bylo původně navrženo, a necháme ho jako prosté prohlášení.
- Na přetřes přišly i debaty s řediteli historických ústavů v rámci zlepšení vzájemné komunikace mezi FFabulou a ústavu; protože nepanuje dosud shoda na formě, člen DK Vojtěch Šimák navrhl uspořádat zatím přechodnou formou debatu pouze se „zástupci ústavů“; o formě proběhla také obsáhlá diskuze, do níž se zapojili všichni přítomní; datum akce navrhl Marek Panocha situovat na září nebo říjen; předsedkyně se na základě požadavků ředitelů i řady poznámek, jež padly během jednání, pokusí sestavit opatrně formulovanou koncepci setkání, na níž by mohly přistoupit všechny strany; schváleno poměrem hlasů 5-0-0.
- Předsedkyně vyzvala Vojtěcha Šimáka k představení protestní akce Hodina pravdy, protože je jedním ze studentských koordinátorů akce; ten sdělil, že proběhne v úterý 28. 3. formou série krátkých přednášek a diskuzních panelů, týkat se budou například popularizace areálových jazyků; mezi 12. a 15. hodinou bude probíhat studentský program na náměstí Jana Palacha; přibližně od 15:00 se plánuje pochod kolem úřadu vlády k soše TGM na Hradčanském náměstí; do akcí na náměstí se zatím přihlásily tři spolky, jedním z nich je FFabula; budou se vyrábět transparenty; plánovaná plackovací brigáda bude prioritně vyrábět placky k Hodině pravdy, až poté i spolkové; stánek budou obsluhovat Lucie Dvořáková, Marek Panocha a Klára Nováková.
- O plackovací brigádě se stručně ujali slova Martin Wolf a Klára Nováková, kteří si ji vzali na starost – materiálu by mělo být ve skříni na 500 placek, očekává se, že jich bude méně; Klára Nováková připomněla, že kromě placek na protest se vyrobí i pamětní placky do Žďáru.
- Dalším tématem bylo plánování spolkových narozenin, kterých se ujal Marek Panocha a Vojtěch Šimák, pomoc nabídl opět i Miroslav Vašík; po dotazu Daniela Šťastného, zda budeme najímat sál, se rozproudila diskuze, zda to nepodniknout jako minule na fakultě; obojí má svá úskalí, problémem je vždy časová organizace a uskladnění potravin podléhajících rychlé zkáze, na což na fakultě nejsou kapacity; v případě pronajmutí sálu bude třeba zjistit, zda lze přetáhnout zavíračku, dále jak je to se zázemím, kam bychom mohli něco uskladnit; ideální by byl prázdný prostor, kde nebudeme nikoho rušit; Klára Nováková se ptá na kapacitu, kterou musíme zajistit; Marek Panocha po zkušenosti z loňska odhaduje, že vrchol účasti bude asi 80 lidí, víc lidí v jeden moment nepřijde; prvních 70 minut se tradičně koná přednáška, k tomu také přiléhá úvodní slovo předsedkyně; přednáška je podmínkou pro konání akce na fakultě, jak připomněla Lucie Dvořáková, bude-li se akce konat mimo FF, už to nebude nutné, případně ji lze zkrátit.
- Závěrem se ozvala Karolína Padělková, připomněla, že spolek nyní disponuje datovou schránkou. Lucie Dvořáková dodává, že datovou schránku již zprovoznila a je možné ji používat.

#### 5. Závěr

- Po vyčerpání bodů programu předsedkyně poděkovala všem za účast a ukončila schůzi.
- Schůze skončila ve 20:52.